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“Trees for Europe » project”                                        
19th april 2011/19 avril 2011, Challans (France)

Dear partners and colleagues,
You know that the Europe Day is on 9th May 2011, and originally the partners of the Comenius project “Tourism and trade in Europe : let’s go sustainable” (Scotland, Poland, Germany, Belgium, Italy, France) wish to celebrate this day…
They have thought that it could be a good idea to plant trees, all the partner project schools together, and associate the European ideal to the sustainable development project.

So the “TREE-EUROPE” association, which take care of the education in Europe, privilege the sustainable development, and try to gather the actors of the education in Europe on these stakes, wish to join this event : TREES for EUROPE on 9th May 2011.

If your school or your class want to be associated to this project, could you please let us know the way you’d like to participate… Unity is strength…

Please find below a little board and fill it with your school name and address, associated teacher(s), class name and involved pupils number, and action context (number of trees, plantation place…). Of course, this event could be an opportunity to exchange photos, videos and texts between European schools.
Thank you for your active participation.

Eric Vrignon, for TREE-EUROPE association

TREE-EUROPE association – address : LP Couzinet, 34 Boulevard jean Yole 85300 Challans – email : tree-europe@laposte.net – tél : 0251684589/0658040065

Chers collègues et partenaires,

Vous devez savoir que le 9 mai est la journée de l’Europe, et à l’origine, les écoles partenaires du projet Comenius “Tourism and trade in Europe, soyons responsable” (Ecosse, Pologne, Allemagne, Belgique, France) ont voulu célébrer cet événement.

Ils ont estimé que c’était une bonne initiative que toutes les écoles partenaires plantent des arbres, ensemble, pour associer ainsi  l’idéal européen au projet de développement durable.

De même, l’association TREE-EUROPE, qui s’intéresse à l’éducation en Europe, met en avant le développement durable et essaie de rassembler les acteurs de l’enseignement  en Europe autour de ces enjeux, a souhaité s’associer à l’événement « Trees for Europe » le 9 mai 2011.

Donc, si votre école ou votre classe souhaite s’
associer à ce projet, faites nous connaître la façon dont vous voulez participer à la manifestation « Trees for Europe » le 9 mai 2011… L’union fait la force.
Vous voudrez bien découvrir ci-dessous un petit tableau, le remplir avec le nom et l’adresse de votre école, les noms des professeurs associés à l’action, la (ou les classes) impliquées, les circonstances de l’événement (nombre d’arbres, lieu de plantation, déroulement de la commémoration, animations…). Bien sûr que cet événement donnera lieu à un échange de photos, de vidéos et de textes entre les écoles européennes et vos productions seront positionnées sur le site internet de TREE-EUROPE.

Merci pour votre participation active.

Eric Vrignon, pour l’association TREE-EUROPE.  
association  TREE-EUROPE– adresse : LP Couzinet, 34 Boulevard jean Yole 85300 Challans – email : tree-europe@laposte.net – tél : 0251684589/0658040065

	Schools/écoles
(name and address/ nom et adresse)
	Involved teachers/professeurs investis
	Number students and class/nombre d’étudiants et classes
	Action context/ circonstances de l’action
	Educational exploitation/ exploitation pédagogique
	Mail address/ adresse mail

	Nicolaus-August-Otto-Schule/BBS Diez, Diez, Germany.  


	Eric Brueck
Wilfried Ruhl
	1 class
	2 fruit trees planted in an ecological place.
2 arbres fruitiers dans un parc écologique
	Photos, texts, press
	brueck.naos@web.de
w.ruhl@t-online.de


	Lycée Professionnel René Couzinet, Challans, France.


	Eric Vrignon, Isabelle Villain, 
G.Boccanfuso (proviseur)
	1 class of 27 students
	3 trees symbolizing the european forest. Planted on the school erea. An exposition on Europe. European flags. An engraved stone for event.
12 arbres de la forêt européenne plantés sur le terrain de l’école. Une exposition sur l’Europe. Des drapeaux européens. Une pierre gravée pour l’événement.
	Photos, texts, press
	eric.vrignon@orange.fr
isabelle.villain@ac-nantes.fr


	Istituto Professionale di Stato per I Servizi Alberghieri e della Ristorazione “ Ippolito   Cavalcanti “, Napoli, Italy.

	Ada Sarli, Teresa Maiello
	2 students of each class and all Comenius students.
2 étudiants de chaque classe et tous les étudiants Comenius
	2 trees. One orange tree and probably a pomegranate tree. We will call one of them a “ Comenius tree”
2 arbres. Un oranger et un pommier Granny Smith. Nous appellerons un de ces arbres « l’arbre Comenius »
	Photos, texts, press
	ada.sarli@istruzione.it
teresamajello@yahoo.it


	Zespó³ Szkó³ Ponadgimnazjalnych nr3, Gniezno, Poland
	Ania Kocinska
	1 class
	Trees (to specify)
	Photos, texts, press
	ania6956@wp.pl
sienkiewiczzsp3@interia.pl


	Balfron High School, Balfron, Scotland – United Kingdom


	Corinne Anderson, Douglas Bell
	All school, by creating an “Europe Day” commission.
Toute l’école, par la creation d’une commission “jour de l’Europe”.
	Three trees : one for each “house” of the school.
Trois arbres : un pour chaque “maison”(unité) de l’école.
	Photos, texts, press
	andersonc01s@stirling.gov.uk
belld01s@stirling.gov.uk


	Collège Technique Saint-Joseph, Comines, Belgium

	Berenice Bourgeois, Sylvie Demeersseman,

Ghislain Guilbert
	1 class
	Berenice said :

Pour le lundi 9 mai, 
on va planter, en plein centre su collège,  un chêne (symbole de solidité, de pérennité, ...) avec autour un parterre bleu et jaune (symbolisant le drapeau européen) avec tous les participants du projet Comenius.  La presse y est conviée et on en fera échos sur le site de l'école et sur celui de Comenius
	Photos, texts, press
	berenicebourgeois@gmail.com
sylvie.demeersseman@skynet.be
ghislain.guilbert@skynet.be


	Archibishop Makarios III Dasoupolis Lyceum
Nicosie – CYPRUS (Chypre)
	Stella Lantsia
	! class
	Trees (to specify)
	Poster, photos, video, press release
	lantsia@cablenet.com.cy


	Gymnazjum nr 7 im Bartosza Glowackiego w Krakovwie.

31 - 564 Kraków (Cracovie)
ul. Jachowicza 5 (POLAND)
	IWONA JANEK
	5 class (140 students)
	Trees (spruces)
	Poster, photos, video, press release
	"Iwona Janek" iwona.janek@gmail.com


	IES MANUEL AZAÑA

(GETAFE) MADRID


	MANUELA VIGARA

RAQUEL DIAZ

MARAVILLA PRIETO


	1 CLASS
	2 TREES
	PHOTOS, ARTICLE
	araqueldiaz@yahoo.es


	4o HIGH SCHOOL 

OF TRIPOLI


	KARITINU GARIFALIA
	1 CLASS
	1 CHERRY TREE – 

UN CERISE ARBRE
	PHOTOS, ARTICLE
	karitinu@hotmail.com


	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	


